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P r o t o k ó ł   Nr IV/2024 

z IV sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 25 czerwca 2024r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 

2) Tadeusz Bałchanowski - Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

3) Cezary Błach – Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

4) Sebastian Siudak – Radny Powiatu Skarżyskiego 

4)  Mariusz Walachnia – Wójt Gminy 

5)  Michał Jędrys – Sekretarz Gminy 

6)  Beata Ozan – Skarbnik Gminy 

7)  Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

8)  Anna Kowalik – obsługa Rady 

9)  Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

10) Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

11) Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

12) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

13) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja na temat działalności, gospodarki finansowej oraz sytuacji ekonomiczno- 

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bliżynie im. Lecha 

Jędrzejkiewicza w roku 2023 – podjęcie uchwał w sprawie: 

      - zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023 Samodzielnego Publicznego 

   Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza  w Bliżynie, 

      - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

   Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

7.  Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Bliżyn za 2023 rok. 

      a) przedstawienie raportu przez Wójta, 

      b) debata nad raportem, 

      c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania. 

8.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bliżyn 

     za 2023 rok i podjęcie uchwał: 

      a) sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2023 rok, 

          informacja o stanie mienia komunalnego, 

      b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach z wykonania 

          budżetu Gminy Bliżyn za 2023 rok, 

      c) opinia Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

          o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Bliżyn za 2023 rok, 

      d) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2023 rok, 

      e) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn, 

      f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
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      g) dyskusja, 

      h) podjęcie uchwał:  

           - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

               z wykonania budżetu za 2023 rok, 

           - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania 

               budżetu za 2023 rok. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

      a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

         2024-2035, 

      b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok, 

      c) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

          pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Bliżyn i jej 

          jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej  

          w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

          organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, 

      d) zmieniająca Uchwałę Nr XX/131/2008 Rady Gminy w Bliżynie z dnia 9 grudnia 2008r. 

          w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia 

          inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso, 

      e) zmiany Uchwały Nr XXVI/197/2021 Rady Gminy Bliżyn z dnia 23 września 2021 r.  

           w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

           przestrzennego terenu sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn, 

      f)  przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Bliżyn, 

      g) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo strażaków ratowników 

          OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub  

          ćwiczeniu pożarniczym. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

      11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Czwartą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław Bułka - 

Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z tym, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad sesji nie zachodzi potrzeba jego odczytywania. 

Do porządku nie zgłoszono żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji. 

Za przyjęciem porządku obrad IV sesji Rady głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad IV sesji Rady został 

zatwierdzony przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad III sesji Rady Przewodniczący Rady 

wniósł o jego przyjęcie. 
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Za przyjęciem protokołu z obrad III sesji Rady, która odbyła się w dniu 28 maja 2024r. 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z III sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości:  

W związku z przejściem Katarzyny Skarus na emeryturę podziękowania za pracę w naszej 

gminie przez ponad 17 lat na stanowisku Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

złożyli: Mariusz Walachnia – Wójt Gminy, Radosław Bułka - Przewodniczący Rady, Sławomir 

Młodawski – Wiceprzewodniczący Rady, przedstawiciele szkół, GOPS-u i Wiesław Kwapisz 

sołtys sołectwa Rędocin . 

Katarzyna Skarus  podziękowała wielu osobom, jednostkom organizacyjnym gminy, 

instytucjom, podmiotom z którymi przez ten okres współpracowała. Szczególne podziękowania 

skierowała do Wójta Mariusza Walachni za to, że dał jej dużą swobodę działalności, za 

możliwość robienia tego, co chciała robić. Wyraziła nadzieję, że niektóre z jej inicjatyw na stałe 

pozostaną w panoramie kulturalnej gminy.  

Jerzy Żmijewski pogratulował radnym wyboru, także na pełnione funkcje. Zdementował 

pogłoski jakoby 12-osobowa koalicja Rady Powiatu zdecydowała o tym, aby przedstawiciele 

PiS nie pełnili żadnych funkcji w Radzie. Rada Powiatu na sesji w dniu 22 maja b.r. dokonała 

wyboru przewodniczących komisji spośród koalicji natomiast zaproponowała, aby klub PiS 

zgłosił kandydatów na wiceprzewodniczących komisji. Z wypowiedzi przewodniczącego klubu 

PiS Mieczysława Bąka na sesji Rady Powiatu wynika, że w związku z tym, że wyboru 

wszystkich przewodniczących komisji dokonano z koalicji to klub PiS nie będzie zgłaszał 

kandydatów na wiceprzewodniczących komisji, którzy i tak nie mają żadnego wpływu  na 

działalność komisji a radnym z klubu PiS nie chodzi o podwyższanie diety tylko o służenie 

mieszkańcom.  

Sebastian Siudak podziękował Katarzynie Skarus za 25 lat wspólnej pracy, w tym 17 lat  

w GOK-u w Bliżynie. Podziękował również Zarządowi Dróg Powiatowych, Markowi Czyżowi 

za wykoszenie poboczy, za montaż lustra w Ubyszowie i prosił jeszcze o montaż lustra  

na ul. Zafabrycznej na ślepym zakręcie koło Polifarbu.. 

Piotr Wochniak – nowo wybrany sołtys z Bugaja zabierając glos poinformował, że od 

minionej soboty został wybrany przez mieszkańców na tą funkcję, ma 47 lat,  od 3 lat mieszka 

na Bugaju. Podziękował mieszkańcom Bugaja za wybór i za zaufanie którym go obdarzyli 

obiecując, że będzie starał się pracować na rzecz mieszkańców.  

Ad. 5 

Interpelacje złożyli radni: 

Monika Sokołowska  

Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o szybkie podjęcie działań w sprawie naprawy kładki 

(wymiana desek) w Wołowie – Stary Gostków. Deski są spróchniałe, a w wielu miejscach 

powstały ubytki, które są spore i zagrażają bezpieczeństwu korzystających z kładki 

mieszkańców. Jest to kładka nad rzeką Kamienną, z której kilka razy dziennie korzystają osoby 

z małymi dziećmi i osoby starsze, chcące się przedostać do przystanku przy drodze krajowej  

nr 42. Do niniejszej interpelacji dołączam zdjęcia wykonane 22.05.2024r. 

Aneta Smulczyńska, Katarzyna Cedro-Lisowska, Zbigniew Domagała, Paweł Osóbka 

Zwracamy się z prośbą o wystąpienie do Powiatu Kieleckiego o złożenie w najbliższym 

naborze wniosku do Wojewody Świętokrzyskiego o utworzenie dodatkowych kursów 
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przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na trasie Kielce- Bliżyn 

(przez Sorbin). Proponowane godziny kursów: 

Bliżyn-Kielce (przez Sorbin) 

poniedziałek- piątek: 5:30, 6:50, 13:50, 17:00, 18:00 

sobota i niedziela: 7:30, 11:00, 15:00 

Kielce-Bliżyn (przez Sorbin) 

poniedziałek- piątek: 10:00, 11:00, 17:50, 20:30, 22:30 

sobota i niedziela: 10:00, 13:30, 17:00 

Zaproponowane pory odjazdów wynikają z faktu, iż we wspomnianych godzinach w obecnej 

chwili nie ma żadnych kursów transportu publicznego, co utrudnia mieszkańcom 

podejmowanie zatrudnienia w Kielcach, a młodzieży dojazd do szkół. Złożenie powyższego 

wniosku pozwoli uzyskać dopłatę z budżetu państwa do transportu zbiorowego na ww. trasach 

w ramach funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

Jednocześnie prosimy o zabezpieczenie środków w budżecie gminy na dofinansowanie 

powyższych kursów. 

Katarzyna Cedro-Lisowska 

Zwracam się z prośbą o przekazanie mojej interpelacji do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Skarżysku-Kamiennej, dotyczącej problemu stanu chodnika oraz zatoczki autobusowej  

w miejscowości Nowy Odrowążek przy drodze powiatowej nr 0437T (naprzeciwko szkoły). 

Proszę o oczyszczenie kostki z przerastającej ją trawy. Problem ten dotyczy chodnika 

biegnącego do samego skrzyżowania na wysokości kościoła. Prace te znacznie wpłyną na 

poprawę walorów estetycznych, bezpieczeństwo oraz warunki korzystania z chodnika oraz 

zatoczki. Jako załącznik zamieszczam zdjęcia wymienionych wcześniej obiektów. 

Sławomir Ferencz 

1) W imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą o skuteczną wycinkę drzew topoli osiki 

rosnących przy drodze gminnej Mroczków-Kamionka w kierunku cmentarza. Drzewa 

rozrosły się do bardzo dużych rozmiarów a ich konary sięgają drugiej strony jezdni. Topola 

to bardzo kruche i łamliwe drzewo które przy wietrze gubi gałęzie, które spadają 

bezpośrednio na jezdnię. Stanowią one poważne zagrożenie dla bezpieczeństwa kierowców 

i pieszych. 

2) W imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą o podcięcie drzew rosnących przy drodze 

Mroczków-Kapturów tuż przy moście po lewej stronie. Jednocześnie proszę o oczyszczenie 

pobocza z nadmiaru piachu pozostałego po zimowym zabezpieczeniu dróg piaskiem, liści  

i innych osadów które przytransportowała woda spływająca z góry, także w tym miejscu. 

Po opadach spływająca woda zatrzymuje się na moście i nie spływa do rzeki. Podcięcie 

drzew oraz zebranie piasku i oczyszczenie pobocza przyczyni się do utrzymania drogi  

w lepszym stanie technicznym, co jest ważne w kontekście intensywnych opadów deszczu. 

Woda spływająca bez przeszkód do rzeki zmniejszy ryzyko erozji nawierzchni  

i powstawania dziur. 

Mariusz Szcześniak 

1) Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o udrożnienie i oczyszczenie rowów 

przydrożnych na odcinku od miejscowości Gostków Dolny (nr drogi: 309006) do 

miejscowości Gilów (nr drogi: 309008). Niedrożność rowów uniemożliwia odpływ wody 

podczas opadów deszczu i przez to zalega ona na powierzchni jezdni. 

2) Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o poprawę stanu nawierzchni drogi  

nr 309007 Górki-Gilów od drogi krajowej nr 42 do granicy wsi Górki. 
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Radny prosił Wójta o informację odnośnie funkcjonowania przedszkoli ponieważ z informacji 

o pracy między sesjami wynika, że odbyło się spotkanie z dyrektorami przedszkoli w sprawie 

naboru. 

Monika Dobrowolska 

Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców sołectwa Płaczków: 

1) Mieszkańcy proszą o wykonanie oświetlenia przy drodze powiatowej prowadzącej do 

Mroczkowa, między skrętem z drogi krajowej 42 w Płaczkowie do torów kolejowych. Jest 

to odcinek drogi (ok. 200m) często uczęszczany przez miejscową społeczność, ponieważ 

prowadzi do szkoły, kościoła, czy też do okolicznych miejscowości dla osób wysiadających 

z busów. Oświetlenie przyczyni się do poprawienia bezpieczeństwa szczególnie jesienią  

i zimą dla mieszkańców poruszających się pieszo, ale również przyczyni się do lepszej 

widoczności przy dojeżdżaniu do niestrzeżonego przejazdu kolejowego. 

2) Mieszkańcy Płaczkowa są zaniepokojeni przedłużającymi się procedurami związanymi  

z rozbiórką budynku przy zjeździe z drogi krajowej 42 na drogę powiatową do Mroczkowa. 

Budynek grozi zawaleniem, przy silnych  podmuchach wiatru po okolicznych posesjach 

krążą kawałki dachu, ponadto do środka wchodzą dzieci. Mieszkańcy proszą o przybliżenie 

sytuacji dotyczącej tego budynku, a póki co o zabezpieczenie tego miejsca poprzez 

umieszczenie tablicy informacyjnej mówiącej o niebezpieczeństwie czy taśmy wokół 

budynku. 

Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców sołectwa Płaczków-Piechotne: 

1) Mieszkańcy proszą o zwrócenie się w ich imieniu do zakładu energetycznego, aby zostały 

podcięte gałęzie topoli wzdłuż drogi między posesjami 57A i 57 oraz za posesją o numerze 

52 w kierunku posesji 56. Gałęzie wiszą nad drutami doprowadzającymi energię 

elektryczną do domów. Podczas ostatniej burzy (za posesją 52) jedna z topoli uszkodziła 

druty, okoliczni mieszkańcy nie mieli przez dłuższy czas prądu. 

2)  Mieszkańcy proszą o podcięcie wiszących nad pasem drogi gałęzi wiązu przy posesji  

o numerze 15, oraz przy niezamieszkałej posesji nr 38 gałęzi  kasztana, proszą również  

o sprawdzenie czy kasztan jest na tyle zdrowy, że przetrwa tegoroczne burze, ponieważ 

nachylenie drzewa jest coraz większe. 

3) Mieszkańcy proszą również o podcięcie gałęzi drzew i krzewów na zakręcie około 100m 

przed posesją o numerze 54. Gałęzie utrudniają widoczność jadących w kierunku Pięt  

i wpływają na ograniczenie bezpieczeństwa. 

4) Mieszkańcy proszą o utwardzenie i poprawienie pobocza wzdłuż drogi za posesją  

o numerze 52 w kierunku posesji 56. Pobocze to zostało naruszone już wcześniej podczas 

budowy okolicznych domów, a obecnie dziki dokonały kolejnego spustoszenia. 

Zmniejszenie pobocza spowodowało zwężenie przejazdu, co szczególnie jest widoczne 

podczas wymijania się samochodów i grozi osunięciem pobocza wraz z przejeżdżającym 

samochodem. 

5) Na drodze łączącej Płaczków-Piechotne z Nowkami tuż za posesją o numerze 51a powstało 

dzikie wysypisko śmieci, w związku z czym mieszkańcy proszą o tablicę – Zakaz 

wyrzucania śmieci, może taka informacja ukróci podany proceder. 

6) Mieszkańcy proszą o budowę oświetlenia wzdłuż drogi gminnej biegnącej przez odcinek 

leśny mający około 800m między posesjami o numerach 52 i 54. Oświetlenie przyczyni się 

do zwiększenia bezpieczeństwa. 

7) Mieszkańcy proszą również o wyczyszczenie rowów wzdłuż drogi, ponieważ zarosły trawą 

i woda płynąca nie ma możliwości przepływu. 

Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art.24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024r. poz.609 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

kieruję do Pana Wójta interpelację w sprawie uszkodzonej wiaty przystankowej, usytuowanej 
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przy drodze powiatowej 0446T na terenie sołectwa Odrowążek, w pobliżu sklepu 

spożywczego. W wiacie tej wybita została szyba osłonowa. Mając na uwadze bezpieczeństwo 

mieszkańców i pasażerów, korzystających z przystanku, uprzejmie proszę o sprawną naprawę 

powstałej usterki poprzez zamontowanie brakującej szyby. 

Zbigniew Domagała 

1) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, kieruję 

za pośrednictwem Wójta do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej 

interpelację w sprawie umieszczenia przy drodze powiatowej Sorbin-Odrowążek 

oznakowania w postaci strzałki z napisem cmentarz w miejscowości Sorbin. Proszę  

o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz nadanie biegu sprawie. 

2) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, kieruję 

za pośrednictwem Wójta do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej 

interpelację w sprawie usunięcia zakrzywień rowów i poboczy w drodze powiatowej: 

- na odcinku pomiędzy miejscowościami Zbrojów-Drożdżów 

- na odcinku pomiędzy miejscowościami Sorbin-Nowki do granicy powiatu 

W nawiązaniu do licznych zgłoszeń mieszkańców zwracam się z prośbą o usunięcie 

zakrzywień rowów i poboczy w w/w lokalizacjach.  

Obecny stan znacząco wpływa na bezpieczeństwo poruszania użytkowników w/w dróg, 

poprzez ograniczenia widoczności, a w przypadku odcinka drogi od miejscowości Nowki 

do granicy powiatu Skarżyskiego i Koneckiego w okresie zimowym podczas opadów 

śniegu wręcz uniemożliwia przejazd z miejscowości Nowki w kierunku Świerczowa. 

Proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz nadanie biegu sprawie. 

3) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, kieruję 

za pośrednictwem Wójta do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej 

interpelację w sprawie naprawy ubytków w drodze powiatowej: 

- na odcinku pomiędzy miejscowościami Zbrojów-Drożdżów 

- na skrzyżowaniu Sorbin-Nowki 

- na moście na drodze Sorbin-Nowki 

W nawiązaniu do licznych zgłoszeń mieszkańców zwracam się z prośbą o dokonanie pilnej 

naprawy ubytków w w/w lokalizacjach. 

W nawierzchni asfaltowej w/w dróg powstały ubytki, które grożą uszkodzeniem pojazdów. 

Ponadto kierowcy chcąc uniknąć wjechania w dziury, wykonują manewry, które zagrażają 

bezpieczeństwu ruchu drogowego. 

Proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz nadanie biegu sprawie. 

Paweł Osóbka 

Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o: 

1) Wybudowanie progu zwalniającego na wysokości placu zabaw na drodze gminnej  

w miejscowości Drożdżów, który to zapewniłby większe bezpieczeństwo dzieci i innych 

osób korzystających z miejsca integracyjnego. Próg ten przyczyniłby się przede wszystkim 

do ograniczenia prędkości pojazdów, które nie stosują się do znaku D-42. 

2) Uzupełnienie kruszywem ubytków powstałych w drodze gminnej miejscowości 

Wojtyniów-Pastwiska za oczyszczalnią ścieków na wysokości posesji ulicy Podleśnej  

nr 14, 15, 16 do ściany lasu. Pracę tę proponowałbym wykonać od razu po ulewnych 

deszczach bo wtedy w ubytkach tych powstają duże rozlewiska wody, które uniemożliwiają 

przejścia mieszkańcom tą drogą. 

Sławomir Młodawski 

1) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad rejon Starachowice o pilnej potrzebie wykoszenia poboczy i rowów 

znajdujących się przy drodze krajowej nr 42 przebiegającej przez Bliżyn. 
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Zwracam się  do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad rejon Starachowice o usunięcie pasa zieleni znajdującej się między chodnikiem 

i drogą krajową 42 przebiegającą przez Bliżyn i wypełnienie tego miejsca kostką.  

To spowoduje poszerzenie chodnika z którego często korzystają rowerzyści dla swojego 

bezpieczeństwa, bo ruch pojazdów drogowych na drodze krajowej jest bardzo duży,  

a wykonanie tego zadania poprawi bezpieczeństwo zarówno pieszych i rowerzystów.  

Na pewnych odcinkach chodnika można by rozważyć namalowanie znaków poziomych  

z tą informacją. 

2) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o zakup kosza na śmieci i posadowienie go koło słupa 

ogłoszeniowego przy sklepie Na Pętli. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje udzielił Wójt Gminy informując, że naprawa kładki  

w Wołowie zostanie wykonana we własnym zakresie przez pracowników gminy. Udrożnienie 

rowów w ramach funduszu sołeckiego będzie realizowane sukcesywnie. W zakresie wspólnej 

interpelacji radnych odnośnie dodatkowych kursów na trasie Bliżyn-Odrowążek-Szałas-Kielce 

nie jest to kompetencja gminy ponieważ zaproponowane kursy odbywałyby się między 

stolicami powiatów. Gmina realizuje przewozy w granicach gminy. Dlatego ten temat może 

być przeanalizowany między powiatem skarżyskim i kieleckim. Wycinka drzew przy drogach 

gminnych odbywa się we własnym zakresie po dokonanej wizji lokalnej, o ile znajdują się one 

na gminnych gruntach. Jeżeli natomiast drzewa rosną na gruntach prywatnych gmina musi 

wystąpić w tej sprawie do właścicieli działek. Udrożnienie rowów od Gostkowa Dolnego do 

Gilowa jest tematem złożonym ponieważ występują tam przepusty zróżnicowane 

wysokościowo, wykonane przez mieszkańców. Dlatego istnieją obawy, że  z tego powodu 

mogą powstać zastoiny wodne. Temat zostanie rozeznany. Wskazane byłoby opracowanie 

projektu na budowę tej drogi łącznie z rowami i jest to priorytet w tej kadencji. Naprawy 

cząstkowe dróg będą wykonywane systematycznie. Odnośnie funkcjonowania przedszkoli 

odbyło się spotkanie z dyrektorkami ponieważ pojawiły się plotki, że przedszkole prowadzone 

przez Towarzystwo Przyjaciół Bliżyna będzie zamykane, że będą wysokie opłaty. Jest to 

nieprawda. Przedszkole to docelowo może przyjąć 75 dzieci a jest w chwili obecnej zapisanych 

niespełna 30. Wójt apelował do rodziców dzieci które nie zostały przyjęte do przedszkola BEST 

by skorzystali z miejsc w przedszkolu prowadzonym przez Towarzystwo Przyjaciół Bliżyna. 

Odnośnie budowy dwóch oświetleń ulicznych, o które wnosiła radna Monika Dobrowolska 

(około 800m i 200m) należy rozpocząć od ich zaprojektowania i wykonywania w częściach  

w ramach funduszu sołeckiego przy dofinansowaniu gminy, tak jak to się praktykuje w wielu 

sołectwach. Temat rozbiórki budynku w Płaczkowie toczy się przynajmniej od dwóch kadencji. 

Zgodnie z wydaną decyzją PINB nakazującą rozbiórkę budynku, miała ona być wykonana do 

końca ubiegłego roku. Jednak występują problemy ze skutecznym doręczeniem decyzji. Można 

też w tej sprawie wydać wykonanie zastępcze, jeśli właściciel nie poczuwa się do rozbiórki 

budynku. Jednak zdarzały się wyroki sądowe, że zaskarżano wykonanie zastępcze skutecznie 

wykonane i były wypłacane odszkodowania. Zabezpieczenie tego miejsca to 

najprawdopodobniej gestia nadzoru budowlanego i to musi zostać wykonane. Wycinka gałęzi 

nad liniami energetycznymi zostanie przekazana do PGE Skarżysko-Kamienna. W zakresie 

wysypiska śmieci należy rozeznać temat na jakim terenie się ono znajduje i podjąć odpowiednie 

działania. W ramach zbiorczego zamówienia wiat przystankowych i szyb zostanie dołączony 

zakup szyby, o który prosiła radna Aneta Smulczyńska. Interpelacje radnego Zbigniewa 

Domagały zostaną przekazane do Powiatu Skarżyskiego. Montaż progu zwalniającego koło 

placu zabaw w Drożdżowie Wójt proponuje zrealizować przy udziale środków z funduszu 

sołeckiego. Na ul. Podleśnej w Wojtyniowie zostaną wykonane naprawy tej drogi. Odnośnie 

koszenia poboczy przy drodze krajowej nie ma informacji o terminie wykonania natomiast 

zlikwidowanie pasa zieleni przy drodze krajowej Nr 42 i pokrycie go kostką zostanie 

przekazane do Dyrekcji Dróg Krajowych. Montaż kosza na śmieci na pętli koło słupa 
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ogłoszeniowego zostanie zlecony. Kończąc Wójt dodał, że radni otrzymają pisemne 

odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 

Ad. 6 

Informację na temat działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie w roku 2023 przedstawiła Anna Jaros-Urbaniak – 

Dyrektor SP ZOZ w Bliżynie (informacja w załączeniu). 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady nie wniosły uwag do informacji oraz 

projektów uchwał w zakresie działalności merytorycznej jak i finansowej. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski nawiązując do badań specjalistycznych wymienionych w informacji, 

które cieszyły się wielką popularności zapytał, czy nie wskazane byłoby zwiększenie ich 

częstotliwości. 

Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, że spróbuje to zrealizować jednak to placówki zgłaszają się 

z takimi ofertami a nie odwrotnie, dlatego jeżeli tylko pojawią się takie placówki  

z propozycjami to zasugeruje aby byli częściej. 

Tomasz Krupa zapytał o przyczyny zapisywania się mieszkańców naszej gminy do innych 

placówek, np. na terenie Stąporkowa czy Skarżyska i nie korzystania z usług miejscowego 

ośrodka, a jest to dość spory procent mieszkańców. 

Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, że należy o to spytać tych co się przenoszą. Każdy może 

wybrać lekarza tam gdzie chce, nie ma w tej sprawie rejonizacji tak jak to było dawniej. Dodała, 

że do naszego ośrodka również należą pacjenci spoza gminy Bliżyn. 

Paweł Osóbka zapytał, czy po ostatnim incydencie zostały wyciągnięte konsekwencje  

w stosunku do lekarza. 

Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, że zostały wyciągnięte w formie pouczenia. 

Paweł Osóbka uważa, że przy zagrożeniu życia to trochę za mało, taka forma to może być 

zastosowana w szkole. 

Anna Jaros-Urbaniak dodała, że nie chciałaby na forum publicznym omawiać tego tematu bo 

sprawa dotyczy pacjenta a obowiązuje ją ustawa RODO ale zapoznała się z dokumentacją  

z pogotowia w tej sprawie i te dwa opisy tych sytuacji były zupełnie różne. 

Paweł Osóbka nawiązał do rozmowy z pacjentką i jej mężem w dniu wczorajszym, którzy 

dostarczyli Pani Dyrektor dokumentację z pogotowia i z rozmowy wynikało zapewnienie Pani 

Dyrektor, że jeżeli wystąpiło zagrożenie życia to zostaną wyciągnięte konsekwencje łącznie  

z rozwiązaniem umowy. 

Anna Jaros-Urbaniak poinformowała, że z karty informacyjnej z pogotowia ratownictwa 

medycznego wynikało coś zupełnie innego. 

Paweł Osóbka uważa za słabe konsekwencje w stosunku do lekarki, która być może z powodu 

wystraszenia, braku doświadczenia z perspektywy lat zapomniała o podaniu w tak prostej 

sprawie adrenaliny i uratowaniu życia kobiecie. Dobrze, że pielęgniarka była na tyle 

operatywna i zadziałała, bo nie wiadomo w jakim stanie dzisiaj byłaby pacjentka. Radny uważa, 

że Pani Dyrektor staje w obronie lekarza bo z nim współpracuje. 

Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, że nie była przy tym zajściu i nie będzie dyskutować czy 

była potrzeba podania konkretnego leku. Nie chodzi tutaj o obronę lekarza, bo każdy ma 

dyplom i prawo wykonywania zawodu.  Jednak zna opinię gabinetu zabiegowego i zespołu 

ratownictwa medycznego i były to dwie różne obserwacje. 

Paweł Osóbka zapytał jeszcze o oszczędności, które posiada placówka i w związku z tym czy 

nie wskazanym byłoby ich wykorzystanie na przyciągnięcie młodej kadry lekarskiej, która 

wprowadziłaby innowacje w postaci nowoczesnych urządzeń, leczenia, badań. 

Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, że działalność placówki opiera się na kontrakcie poz, który  

jest realizowany. Nie ma żadnych zaniedbań w usługach, które poz ma w swoim zakresie. 
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Dodała, że chętnie przyjmie młodego lekarza, który chciałby pracować w ośrodku. Wybierają  

jednak większe miasta gdzie są lepsze perspektywy rozwoju dzieci i ich samych. 

Paweł Osóbka zaproponował przyciągnięcie takich lekarzy pieniędzmi i zatrudnieniem na 

godziwych warunkach, bądź mieszkaniem na start. 

Anna Jaros-Urbaniak odpowiedziała, że nie ma problemu. 

Radosław Bułka uważa, że radny trochę się zagalopował w swoich rozważaniach a zarazem 

pouczył go o nie używaniu nazwisk w dyskusji publicznej ze względu na ustawę o ochronie 

danych osobowych. Liczy, że radny taką zgodę posiada, co Paweł Osóbka potwierdził. 

Katarzyna Cedro-Lisowska stwierdziła, że sprawozdanie finansowe zoz było przedmiotem 

analizy na komisjach i co do tej kwestii nie ma zastrzeżeń natomiast opinie na temat ośrodka 

są różne, często kiepskie, w związku z czym zapytała czy do Pani Dyrektor napływają takie 

informacje, skargi bądź uwagi pacjentów na temat pracy ośrodka. 

Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, że nie ma takich przypadków. 

Mariusz Szcześniak zapytał o windę, czy była ona w 2023 roku cały czas sprawna. 

Anna Jaros-Urbaniak odpowiedziała twierdząco, winda była sprawna. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady zgłosił  

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 1, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie 

odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/8/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za rok 2023 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie odczytała 

Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie głosowało  

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/9/2024 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha 

Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

Ad. 7 

Raport o stanie gminy Bliżyn za 2023 rok przedstawił Mariusz Walachnię – Wójt Gminy 

Bliżyn (raport w załączeniu). Raport jest dokumentem obrazującym stan gminy w wielu 

dziedzinach życia. Wójt szczegółowo omówił działalność gminy w poszczególnych obszarach 

zaprezentowanych w raporcie: liczbę mieszkańców, demografię, poziom bezrobocia, finanse 

gminy, realizację polityk, programów i strategii, realizację uchwał Rady Gminy, współpracę  

z innymi społecznościami samorządowymi, oświatę i edukację, politykę społeczną, gospodarkę 
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komunalną, kulturę, turystykę, sport i rekreację, aktywność obywatelską, podnoszenie jakości 

obsługi administracyjnej.  
Debata w sprawie przedstawionego raportu o stanie gminy. 

Sławomir Młodawski nawiązując do raportu o stanie gminy podkreślił znaczny spadek 

ludności w naszej gminie, co zapewne smuci nie tylko radnego. W raporcie przedstawiono 

czynniki mające wpływ na tą sytuację. Radny uwypuklił jeszcze jeden czynnik. Kiedyś 

standardowy model rodziny to 2+2 lub 2+1. Jeśli rodzina miała więcej dzieci to była uważana 

za wielodzietną. A jaki model rodziny jest dziś lansowany, też 2+2 lub 2+1, ale tym drugim jest 

pies lub kot albo oba zwierzęta razem. Młodej kobiecie wmawia się, że ciąża to choroba, straci 

wygląd, figurę, itd. Małżonkowie  nie chcą ponosić wyrzeczeń by wychować dziecko lub 

dzieci. Ważniejsze są inne rzeczy, o które chodzi to niech każdy sobie odpowie. Obecnie 

władza centralna próbuje liberalizować prawo aborcyjne, daje młodym dziewczynom tabletkę 

„dzień po”, by ta mogła się bawić i używać. Nic się nie mówi jaki jest skutek uboczny przy 

zażywaniu tego specyfiku. Wybitni  ginekolodzy i położnicy w kraju alarmują, że w przyszłości 

jako dojrzała kobieta nie zajdzie w ciążę. Ich wypowiedzi są ignorowane i ośmieszane  

w mediach społecznościowych. Spadek urodzin ma charakter globalny, nie tylko w Polsce ale 

i na całym świecie rodzi się mniej dzieci a umiera coraz więcej. Nasuwa się pytanie co jest 

główną przyczyną umieralności dzieci? Aborcja. Według danych światowego portalu 

bioetycznego GENETIGUE z roku 2022 wykonano około 44 mln  aborcji, nie dając szansy 

życia poczętemu dziecku, dalej jest nowotwór – około 9,6 mln, AIDS – około 2 mln. W Polsce 

tych zabiegów wykonano oficjalnie około 1000 a nieoficjalnie kilkadziesiąt tysięcy. Radny ma 

nadzieję, że w gminie takich przypadków nie ma. Ostatnio odbył się Piknik Strażacki  

16 czerwca, jak miło było widzieć i patrzeć na radość z życia tych maluchów, którzy przybyli 

tam ze swoimi rodzicami. Kończąc ten wątek radny przypomniał słowa św. Jana Pawła II, który 

na jednej z pielgrzymek powiedział „Naród, który zabija swoje dzieci jest narodem bez 

przyszłości”. Patrząc na całość przedstawionego raportu przez Pana Wójta da się zauważyć 

działania podejmowane nad poprawą życia mieszkańców, radny ma tu na myśli budowę 

dalszych odcinków kanalizacji, bo gmina jest zwodociągowana w 96,9 %, poprawę 

infrastruktury drogowej, jak również wizerunkowo gmina wygląda coraz lepiej. Będą 

realizowane inwestycje, na które gmina uzyskała promesy. Jest jeszcze wiele do zrobienia, ale 

jest to zależne w głównej mierze od uruchomienia przez rząd dofinansowania inwestycji  

i pozyskania przez gminę tych środków finansowych. Apelował, aby iść wspólnie w tym 

kierunku, aby wszyscy mieszkańcy naszej gminy odczuli u siebie te pozytywne zmiany. 

Aneta Smulczyńska odniosła się do wydatków na inwestycje realizowane na terenie gminy 

zarówno w roku 2023 jak i w roku bieżącym. W roku 2023 wykorzystano środki w kwocie 

około  13,5 mln zł i bardzo ją cieszy fakt, że część tych środków została przeznaczona na remont 

drogi w Kopciach. W ramach dofinansowania tej inwestycji gmina otrzymała 650tys.zł, wkład 

własny stanowi kwota 163tys.zł. Radna ma również nadzieję, że w tej kadencji przy 

zaangażowaniu Powiatu Skarżyskiego uda się dokończyć budowę chodnika w Odrowążku od 

posesji Nr 61 w kierunku Sorbina. Jeżeli dojdzie do realizacji tego zadania to sołectwo chętnie 

dołoży środki na ten cel z funduszu sołeckiego. Radną cieszy fakt rozwoju gminy, podążania 

w kierunku poprawy warunków życia naszych mieszkańców. Każda miejscowość ma swoje 

potrzeby, wymaga dofinansowań różnych przedsięwzięć, czy to drobnych czy też większych  

a radni są po to, aby temu sprostać i działać w kierunku poprawy bytu mieszkańców, by żyło 

im się lepiej. 

Po zakończeniu debaty Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania, a następnie przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku  
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z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/10/2024 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Bliżyn wotum zaufania. 

Ad. 8 

Głos w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2023 rok, sprawozdania 

finansowego oraz informacji o stanie mienia komunalnego zabrał Mariusz Walachnia – Wójt 

Gminy (sprawozdania i informacje w załączeniu). Na wstępie Wójt stwierdził, że większość 

informacji zawarta w sprawozdaniu znajduje się w raporcie o stanie gminy i została już 

przedstawiona. Dodał, że dochody budżetu gminy zostały zrealizowane w 98,83%, natomiast 

wydatki w 94,02% planu. Wydatki bieżące zmalały dzięki prowadzonej polityce 

oszczędnościowej. Wójt podziękował skarbnikowi, sekretarzowi, pracownikom za realizację 

budżetu a także radnym, sołtysom za wypracowane wnioski. 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach z wykonania budżetu 

gminy Bliżyn za 2023 rok odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. Opinia ta  jest pozytywna 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy 

przedstawiła Edyta Trzebińska-Janus – Zastępca Przewodniczącej Komisji. Komisja 

odnosząc się do realizacji budżetu za 2023 rok stwierdziła, że dochody gminy zostały wykonane 

w 98,83% planu co daje kwotę 46.796.987,18zł i jest to kwota wyższa w porównaniu z rokiem 

ubiegłym o 2.097.340 zł. Na powyższe wpływ miało otrzymanie środków z Polskiego Ładu na 

zadania kanalizacyjne. Największy udział w dochodach gminy stanowią subwencje, dotacje  

i wpływy z podatków. Wydatki zostały wykonane w 94,02% i były wyższe w stosunku do roku 

2022 o około 5 mln 450tys. zł. Wpływ na powyższe miała realizacja dużych wydatków 

inwestycyjnych, wzrost minimalnych wynagrodzeń oraz wzrost cen usług i utrzymania 

gminnych obiektów. Na koniec roku 2023 budżet zamknął się deficytem 935.435,08zł na 

zaplanowaną kwotę 3.419.052,16zł. Należy stwierdzić, że realizacja strony dochodowej jak  

i wydatkowej przebiegała prawidłowo w oparciu o przyjęty plan. Pozytywną opinię  

o sprawozdaniu wydała Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach. Na koniec 2023 roku 

gmina posiadała zadłużenie na kwotę 11.746.000 zł z tytułu emisji obligacji, co stanowi 25,10% 

w stosunku do wykonanych dochodów. Na podkreślenie zasługuje fakt, że dobrze zostały 

wykonane dochody w zakresie wpływów z tytułu podatków i opłat. Ze sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2023 rok wynika, że gmina podejmowała czynności zmierzające do 

wyegzekwowania zaległych należności budżetowych. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z realizacji budżetu za 2023 rok a także 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2023 rok (4 głosy za). 
W związku z powyższym Komisja przychyliła się do wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn z tytułu wykonania budżetu gminy za 2023 rok (4 głosy 

za). 

Opinię Komisji w sprawie wykonania budżetu gminy, wniosek Komisji w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej przedstawiła Monika Sokołowska – Przewodniczącą 

Komisji Rewizyjnej (opinie i wniosek stanowią załączniki do protokołu). 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie wystąpiła z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy Bliżyn 

z tytułu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za 2023 rok. Opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej jest pozytywna. 

Dyskusja odnośnie przedstawionych sprawozdań, opinii RIO, opinii i wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

Sławomir Młodawski oceniając wykonanie budżetu za 2023 rok stwierdził, że nie sposób nie 

zauważyć dobrych działań wydziału finansowego jak i samego Wójta. Udało się przed 

terminem wykupić obligacje rzędu 1.800 tys. zł, co poskutkowało tym,  że w roku 2024 
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pozostało do spłaty 500tys.zł a w roku 2025 – 650tys.zł. Stąd należą się podziękowania za dobre 

zarządzanie finansami gminy. W roku 2026 pozostaje do spłaty 1.200tys.zł ale również istnieje 

szansa wcześniejszego wykupu obligacji. Zadłużenie gminy wynosi 11.746 tys. zł. Należy 

również podkreślić fakt, że w roku 2023 gmina nie zaciągała żadnych kredytów czy pożyczek 

a mimo to w gminie realizowane były inwestycje. Skierował podziękowania również do 

mieszkańców gminy za sumienne regulowanie podatków, bo to również ma wpływ na dochody 

budżetowe. Biorąc po uwagę powyższe fakty i zarządzanie finansami gminy radny ze swej 

strony udzieli Panu Wójtowi absolutorium z tego tytułu. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2023 rok oraz uzasadnieniem odczytała Monika Sokołowska – 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr IV/11/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok wraz z uzasadnieniem odczytała Monika Sokołowska – Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy wystąpiła  

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Bliżyn za 2023 rok. Następnie przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/12/2024  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2023 rok. 

Ad. 9 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2024-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/13/2024  

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2024-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również zmiany wniesione przez Wójta 

do projektu uchwały. Dotyczą one przeniesienia środków z paragrafu dotacyjnego do paragrafu 

usługowego celem zawarcia umowy z ratownikami ze względu na brak oferty.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały łącznie z wniesionymi zmianami.  

Dyskusja – brak chętnych. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmian do projektu uchwały, 

zgłoszonych przez Wójta w piśmie znak: FNB 3031.2.6.2024 z dnia 18 czerwca 2024r. 

Odczytał ich treść: 

W projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

z dnia 10 czerwca 2024r.: 

- w treści uchwały w § 1 dodaje się ust. 7 o treści: „7. Załącznik nr 10 – Dotacje celowe 

otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały.” 

- w załączniku nr 2 Zmiany w planie wydatków Gminy Bliżyn w 2024 roku dodaje się dział 

754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona środowiska z kwotą 0,00zł rozdział 75415 – Zadania 

ratownictwa górskiego i wodnego z kwotą 0,00zł, § 2360 – Dotacja celowa z budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art.221 ustawy, na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku 

publicznego z kwotą „-35.000,00zł” oraz § 4300 Zakup usług pozostałych z kwotą „35.000zł”, 

- dodaje się nowy załącznik nr 6 – Dotacje celowe o treści stanowiącej załącznik do pisma 

Wójta znak: FNB 3031.2.6.2024 z dnia 18 czerwca 2024r., 

- w uzasadnieniu do uchwały na końcu uzasadnienia dodaje się zapis „W związku z brakiem 

ofert na zadanie dotyczące zabezpieczenia miejsca wykorzystywanego do kąpieli środki  

w wysokości 35.000zł przenosi się celem zawarcia umów z ratownikami.” 

Za przyjęciem powyższych zmian odczytanych przez Przewodniczącego Rady głosowało  

15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym zmiany 

zostały przyjęte przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi zmianami. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/14/2024  

w sprawie wprowadzenia zmian budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok łącznie z przyjętymi 

zmianami. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Bliżyn i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej  

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub 

osób uprawnionych do udzielania tych ulg odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za podjęciem uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Bliżyn i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub 

osób uprawnionych do udzielania tych ulg głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr IV/15/2024 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Bliżyn i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 
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d) 

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XX/131/2008 Rady Gminy w Bliżynie z dnia  

9 grudnia 2008r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, 

określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XX/131/2008 Rady Gminy w Bliżynie z dnia 

9 grudnia 2008r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, 

określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso głosowało 15 radnych, głosów przeciwko 

– 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr IV/16/2024 zmieniającą Uchwałę Nr XX/131/2008 Rady Gminy w Bliżynie z dnia  

9 grudnia 2008r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej 

poboru, określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/197/2021 Rady Gminy Bliżyn  

z dnia 23 września 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/197/2021 Rady Gminy Bliżyn  

z dnia 23 września 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy 

Bliżyn, głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/17/2024 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXVI/197/2021 Rady Gminy Bliżyn z dnia 23 września 2021 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Bliżyn 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Bliżyn, 

Głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr IV/18/2024 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Bliżyn. 

g) 

Projekt uchwały ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo strażaków 

ratowników OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu pożarniczym odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 
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Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za 

uczestnictwo strażaków ratowników OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym, głosowało 15 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr IV/19/2024 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za 

uczestnictwo strażaków ratowników OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym. 

Ad. 10 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Wójt przekazał informację otrzymaną od kierownika rejonu o rozpoczęciu od jutra koszenia 

poboczy przy drodze krajowej nr 42 od strony Skarżyska. 

Sławomir Młodawski życzył udanych wakacji i wypoczynku radnym i mieszkańcom gminy. 

Szymon Mastalerz prosił członków komisji o punktualne przybycie w dniu 28 czerwca 2024r. 

na godz. 8.00 w związku z zaplanowanym objazdem dróg. 

Ad. 11 

Obrady sesji trwały od godz.1000 do godz.1345. 

Czwartą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Radosław Bułka – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 


